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Vážení rodiče,
v kontextu připravované stávky pracovníků školských zařízení Vám předkládáme naše stanovisko
k tomuto aktuálnímu tématu. Ve společnosti jsou opakovaně předkládány obecné důvody pro
vyhlášení stávky ve školství. Pracovníci naší školy se jednotně shodují, že tato stávka není
o platech pedagogických pracovníků, ale je o zachování současného učebního plánu naší
školy a podpoře narovnání nedůstojných platových podmínek provozních zaměstnanců škol
a školní jídelny.
Ve společnosti se poměrně málo zdůrazňuje, že plánované škrty ve školství povedou ke snížení
maximálního počtu úvazků na škole. Každá škola má dle svého počtu žáků a tříd stanovený
maximální počet úvazků (odborně PHmax = počet učitelů), jenž je ochoten stát škole hradit. Naše
škola je zcela specifická svým počtem žáků v ročníku a počtem tříd. Dlouhodobě zapisujeme
do prvního ročníku počet žáků na dvě méně početné třídy (cca 36–42 žáků na ročník) a zároveň
musíme mít vždy alespoň dva ročníky pouze s jednou třídou (sloučený ročník). V budově školy
máme prostorově malé učebny, nedovolující větší množství více početných tříd. Škola je naplněna
téměř na hranu povolené kapacity. Vlivem těchto skutečností se průměrný počet žáků na třídu
dlouhodobě pohybuje na obou stupních okolo 20 žáků na třídu (v současné době 19,7 a 19,8
žáků). Škola nemá v letošním školním roce zavedené tandemy, zcela standardně půlíme předměty
do menších skupin (AJ, TV, Pč, ...).
Pro zajištění současného učebního plánu školy využíváme celkový maximální povolený počet
úvazků od státu, tzn. současný počet učitelů na škole odpovídá povolené hranici PHmax. Dle
vyjádření ministra školství doc. PhDr. Mikuláše Beka, Ph.D. má klesnout od 1. 9. 2024 maximální
povolený počet úvazků na škole o 8 %. Pro naši školu to znamená pokles o 1,3 úvazku
pedagoga, čemuž odpovídá pokles o 29 vyučovacích hodin. I kdybychom na škole přestali půlit
všechny půlené předměty, nejsme s navrhovaným počtem pedagogů schopni personálně zajistit
odučení všech vyučovacích hodin dle učebního plánu školy. Situaci budeme muset řešit
sloučením jednoho či dvou ročníků do jedné paralelní třídy. Všichni víme, jak je sloučení tříd
organizačně a prostorově náročné. Toto sloučení celkově zajistí pokles učebních hodin na škole,
jenž bude v souladu s nuceným poklesem počtu úvazků na škole. Slučování ročníků, omezování
půlených skupin či nemožnost posilování výuky pomocí tandemových učitelů zcela jistě
povede ke zhoršení nastaveného standardu výuky na naší škole a je to zcela proti
preferovanému trendu moderního školství. Tyto zcela zásadní překážky pro zabezpečení
budoucího provozu školy vzniknou pouze specifickému počtu škol (většinou menších).
Stávka je vyhlášená i z důvodu nepokrytí prostředků pro nepedagogické pracovníky školy.
Dle posledních prohlášení má dojít k 2% poklesu mzdového objemu na platy nepedagogů.
Přesnější propočty dopadu na naši školu zatím nemáme, nicméně snižování platů, téměř
na hranici minimální mzdy, je zcela neakceptovatelné a nedůstojné vůči našim pracovníkům.
Zcela jednoznačně vnímáme, jaké potíže Vám může způsobit jednodenní uzavření našich
provozů. Nicméně tyto potíže jsou zcela marginální proti problémům, jež nám může způsobit
navržené omezení finančních prostředků do školství v následujícím školním roce.
Z tohoto důvodu se naši pracovníci rozhodli podpořit vyhlášenou stávku. Z pozice ředitele školy
jsem nucen uzavřít provoz základní školy, školní družiny, mateřské školy K Meteoru a školní
jídelny. Provoz mateřské školy K Dolíkám bude zachován se zabezpečeným náhradním
stravováním.
Daná situace nás velmi mrzí, nicméně po zvážení všech podmínek to považujeme za jediné nutné
upozornění na zcela bezprecedentní zásah do financování školství, jenž se nás bezprostředně
dotýká.
Předem děkuji za seznámení.
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